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DE SYV FJELDE 
 

Krabbedalen 66, 5178 Loddefjord 
Loge nr. 4 i Odd Fellow Ordenen 

______________________________________________________Nr 1.- 7. Årgang 

 

 

Overmester har ordet 
Gode brødre 
En historisk logetermin er lagt bak oss. Vi må sannsynligvis 

tilbake til krigens dager for å finne avlyste logemøter over flere 

måneder. I skrivende stund ser det også ut som vi går inn i en 

annerledes sommertid der de fleste vil tilbringe sommeren hjemme 

eller i hvert fall innad i Norges land. 

Våre budord viser seg nok engang å gjelde i både gode og vonde 

dager. Nestekjærlighet har vært en fremtredende faktor i den 

dugnaden vi har vært og er igjennom. Nestekjærlighet, 

medmenneskelighet, godhet og vennlighet – å ville andre vel - ved 

å ta ansvar for de rundt oss ved å holde avstand. Et paradoks da 

nestekjærlighet som oftest medfører nærhet fremfor det å holde 

avstand.  

 

Det gleder meg at brødrene har holdt god kontakt med hverandre 

på telefonen denne våren. Jeg vil gjerne sende en takknemlig 

hilsen til Nevnd for omsorg og takke for den gode jobben de har 

gjort i denne krevende tiden. Jeg har fått muntlige rapporter på 

telefonen fra Leder av nevnden en rekke ganger og rapporter har 

vært sendt Bror Sekretær for innlegg i møteprotokoll. Kollegiet  

Privatnevnden har ordet 

Vi ønsker alle hjertelig 
velkommen til brodermåltidet. 
________________________ 
Privatnevnden takker            
alle Brr. som har vært 
behjelpelig ved servering og 
oppvask dette året. 
_________________________ 

Kollegiet har ordet 

Kollegiet ønsker alle våre brødre, 

og alle besøkende brødre 

hjertelig velkommen til våre 

møter. Å møte så ofte vi kan, er 

det som representerer ryggraden 

i vårt logearbeid. Vi ønsker også 

at så mange som mulig, deltar i 

brodermåltidet på ettermøtene. 

_________________________ 

JUNI SPÅR 

I denne måned skal man vokte 

seg for formeget søvn og nyte 

friskt kildevann og eddik om 

morgenen, rå urteblader er 

heller ikke skadelig. Men vokt 

deg for ost og svineflesk og alt 

som stekt er. 

Mjød i juni er dårlig drikke og 

det ugjærte øl passer deg ikke. 

Slikt skal du derfor holde deg 

ifra 

Det skader helsen og det er 

ikke bra. 

                                                                                   

Stiftelses dato 23.januar 1918 
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har på logemøtedatoer sendt brødrene et logemøtebrev med 

oppdatering av liv og levnet i logen, der logebrevet også formidlet 

et etisk innhold. Bror Sekretær har ført sin protokollpenn som 

vanlig og ved hver logemøtedato er det lagt ut møteprotokoller på 

nett selv om logemøter ikke er avholdt i selve logesalen.   

 

Logebrevene, rapportene fra nevnd for omsorg, samt en beskrivelse 

av koronatiden i Bergen er blitt lagt ut i møteprotokollene. Jeg er 

glad for at Logebrevene har nådd alle våre medlemmer, også de 

uten e-mail adresse og nett-tilgang. Jeg vil gjerne takke Bror 

Sekretær for vel utført jobb. Så har vi også hatt digitalt logemøte. 

Et annerledes møte, men likevel en fin og sosial arena for de brødre 

som kunne delta. Også kollegiet har hatt digitale sine 

kollegiemøter. 

Logebrev og digitale møter kan ei erstatte et Logemøte i logesalen. 

Det har sannelig vært et savn og det skal bli godt å møtes igjen i 

august. Vi har mye å se frem til.  Vi starter med å sette pris på våre 

veteraner og først ut er bror Ansgar Helgesen (60 år) og deretter 

bror Nils Olai Sivertsen (40 år). Så får vi besøk fra våre svenske 

logevenner i Holaveden, og det er gledelig å kunne melde at vi skal 

innvie to nye brødre i september. Før vi avslutter terminen med vårt 

hyggelige julemøte skal vi hedre hele fire 25 års veteraner. Det er 

bare å glede seg til høstterminen. 

 

Et av våre grunnprinsipp, Kjærlighet, vil stå sentralt for året 2020: 

 
«Kjærlighet helbreder mennesket, både de som gir den og de som 

mottar den.  

Kjærlighet er universalmiddelet som alltid virker selv om vi ikke 

oppfatter det der og da. 

Kjærlighet og troen på den gir håp og kraft i våre liv». 
 

Kjære brødre, jeg ønsker dere og familien en riktig God Sommer. 

Jeg håper det blir mye Sol og mange hyggelige stunder, så ses vi 

igjen 19. august. 

 

Med Broderlig hilsen i    

Vennskap, Kjærlighet og Sannhet 

OM John-Erik Stigen 

 

 

Redaksjonens Hjørne 

Vi vil i denne avis prøve å komme 
med konstruktiv og instruktiv 
informasjon. Vi vil også gjerne 
høre fra dere. Om dere har en 
historie om logen eller andre ting 
dere har opplevd innenfor 
ordenen.  
 
Vi består i dag av;  

Br Ole-Bjørn Buene (Red),  
Br Herold Finn Kristiansen 
Br Haakon Aase Heie og  
Br Storrepr. Asbjørn S. Gelin 

Men hvis det er noen av brødrene 
som ser en mulighet for at dette er 
noe de vil være med å bidra på. Er 
dere hjertelig velkommen. 

Yngre logemedlemmer vil gjerne 
høre hva dere eldre brødre har 
opplevet på godt og vondt i logen 
eller utenfor. 

Vi må ha alle innsendelser i hende 
en måned før utgivelse. 
 

Alle bildene er godkjente til bruk.  
(Red.)  

CM har ordet 

Det vil bli øvelser søndag før 
gradspasseringer og repetisjon en 
time før møte, den aktuelle 
kvelden. 
________________________ 

Odd Fellow Huset i Bergen 
Driftsutvalget informerer 
 

Vi håper at Brødrene viser ansvar 

for felles arealer og melder fra om 

misligheter.  

I en skuff på kjøkkenet finnes en 

bok til å føre opp dette. 

________________________ 

Inspektør har ordet 

Vær vennlig å levere inn effekter, 

dersom dere har noen. 
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En utvandret bror har ordet 

 

En broderlig flyktning 

 
Gode brødre 

Lite visste jeg da jeg ble innviet i mai 1976 hvor mitt medlemskap 

i Odd Fellow skulle føre meg. Bare 6 år senere efter en periode 

som CM i loge 68 Landegode, satte jeg kursen for Bergen. Der 

fikk jeg med meg en periode som sekretær. Men så i 2013 bar 

turen over kjølen til broderfolket i øst og Tranås.  

Styrken blant annet med å være Odd Fellow medlem, er at der 

hvor det finnes en loge, der har vi alltid grunnlag for rask 

integrering. Jeg fikk en usedvanlig varm mottagelse i min nye 

loge 82 Holaveden når jeg fikk overflytting våren 2014. At den 

ikke bare skulle bli varm, men brennhet hade jeg vel ikke tenkt 

meg.  

Allerede ett halvt år efter var jeg CM PÅ SVENSK. Det var en 

utfordring for stor til at jeg kunne si nei, og på den posten ble jeg i 

fire år. 

På en måte var det ganske surrealistisk, men også spennende. Selv 

om Norge og Sverige har det samme grunnlaget, så er det ganske 

mye som er forskjellig.  

Blant annet at CM har en medhjelper i Fungerende Eks OM som 

også har tittelen Ytre CM. Den kanske mest overraskende og 

spennende forskjell var at Sverige har 3.dje grads spill, meget 

stilfullt og vakkert.  

I vår loge benyttes det ikke kjole og hvitt ved noen anledninger, 

kun svart dress og grått slips.  

Jeg ble litt småmobbet for mitt svarte slips og ble stadig spurt om 

jeg trodde dette var en begravelse. Så jeg lot meg oppgradere til 

grått slips. 

Det sosiale er en av de avvikende ting, en liten forfriskning før 

møtet og noen fler efter møtet. 

Når vi skal ha gradgivning, settes logen i dispans og vi får vandre 

litt rundt til alt er på plass. 

 Jeg savner kanskje den stunden dere har i Norge med å få sitte 

tankefull å lytte til musikk. På den andre siden bruker vi mer 

Fakta i Bergen 
Gå Bergen på langs i 2020 – 

ny turløype planlegges 

Jubileumsstien er en delvis 
ny og tilrettelagt turtrasé 
som strekker seg fra Fana i 
sør til Åsane i nord. Turen 
er inndelt i åtte etapper, 
som hver og en utgjør fine 
og varierte turer i flere 
bydeler. 
 

Jubileumsstien er ett av 
tiltakene som er planlagt i 
forbindelse med markeringen 
av Bergen sitt 950-årsjubileum 
i 2020. 
 

Oppdag nye turmuligheter 
langs eksisterende turløyper. 
Jubileumsstien 2020 er en 
turtrasé på omtrent 50 
kilometer som er planlagt 
Bergen på langs mellom 
Krokeide i sør og Tellevik kai i 
nord. Målet er at den 
fullstendige turløypen skal 
være klar i løpet av våren. 
Det jobbes fortsatt med den 
endelige traseen, men turen 
går innom mange av byens 
flotte tur- og friluftsområder, 
som for eksempel Smøråsen, 
Furedalen og Vidden. Traseen 
vil bli godt merket og den vil 
sno seg gjennom både nabolag 
og variert natur- og 
kulturlandskap.  
Jubileumsstien skiller seg ut fra 
andre turer i Bergen ved å være 
en langsgående tur mellom 
flere bydeler, og 
turplanleggingen har tatt 
utgangspunkt i kollektivnettet 
Traseen er delt opp i åtte 
etapper, som i sammenheng 
eller enkeltvis utgjør fine og 
varierte turer, enten man går 
fra nord eller sør. 
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kulisser som skal rigges, så det er nok mest praktisk å gjøre det 

slik som oss situasjonen tatt i betraktning. 

Som de som kjenner meg vet, så er jeg en tilbakeholden bror, men 

det ble nok ved flere anledninger nevnt når jeg dristet meg til å 

antyde endringer, at jeg ble påminnet om at jeg ikke lengre befant 

meg i en norsk loge.  

Når en bror dør i Norge, får vedkommende oppmerksomhet ved å 

bli referert. Her hos oss har vi en parentation (minnestund) som er 

meget stilfull. Jeg håper den vil bli benyttet sjelden, men om 

tilfellet vil det så håper jeg dere i De Syv Fjelde en gang vil få 

oppleve den. 

Ellers så synes jeg det er verdt å nevne at jeg gleder meg stort over 

at jeg har bidratt til å gjøre våre to loger til venneloger. Våre 

brødre i Holaveden synes alltid det er verdifullt å få utveksle 

erfaringer og jeg håper det er gjensidig. 

Vi ser frem til å møte dere igjen i Bergen til høsten. 

 

Ole-Björn ba meg om å skrive en kort artikkel om min overgang 

til en svensk loge, men jeg får avslutte med Churchill`s ord:  

“Det ble en lang artikkel, jeg hadde ikke tid til å skrive den 

kortere.” 

 

 Broderlig hilsen i  

Vennskap, Kjærlighet og Sannhet 

Jack Bjerkvik 

 

 
 

Hva dagene vet 

Jeg tar for meg den dagen vi skal 

etter alle solemerker begynne på 

igjen 19. august (Red.) 

Første Jernnatt 19. august 

Dagen er til minne om biskop 

Sebald av Trier (596 – 600) 

Den som årelater seg i dag, 

dør før året er omme. 

Du må ikke helle ut vann 
etter solnedgang. For blir 
noen av de underjordiske 
dusjet, så er naboskapet i en 
alvorlig krise – og det beste 
du kan gjøre er å flytte. 
 
 

Råd for August 

I denne måned skal man ikke 

bruke legemiddel som er 

gjort av honning, fordi det er 

hundedagene. 

Vil du være sunn og frisk i 

august, da gjelder disse råd: 

Spar på elskov og søvn  

og hold deg vekk fra alt som 

gjør legemet kaldt. 

I august er det ikke sunt å 

bade, og for meget spisning 

gjør også skade. 

Vokt deg for melk og søt mat. 

Bitter spise skal man bruke 

og riktig spare på drikk, og 

kroppsvask er ikke gagnlig 

skikk. 

I denne tid må man ta seg i 

vare for den varme maten er 

nå i fare. 
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 Leder for Nevnd for Omsorg har ordet 

Vår kjære br. Sekretær (Red.) er en allsidig mann som ser 

muligheter i stedet for begrensninger. Denne gangen så han 

muligheten til å la leder i nemnd for omsorg formidle hvordan jeg 
har tatt utfordringene med å utføre oppgaven i nemnden, og 
hvordan jeg har opplevd dette med å holde kontakten med brødre 
både innad i gruppen og utover blant logens medlemmer. 
Nemnd for omsorg er utnevnt av Overmester etter forslag fra 
Nominasjonsnemden. Forrige termin satt jeg i 
Nominasjonsnemnden, og jeg var ikke vanskelig å be da jeg fikk 
tilbudet om å bidra som leder i nemnd for omsorg. Det er meget 
mulig at jeg foreslo meg selv uten at jeg husker det nøyaktig.  
Jeg så for meg at det ville bli en enkel og takknemlig oppgave. 
Tross en relativt voksen gjennomsnittsalder i logen opplever jeg 
brødrene som både friske og oppegående. 
Etter den formelle utnevnelsen på installasjonsmøtet i fjor høst 
kalte jeg inn til et møte der jeg formidlet mine tanker for nemnden 
og utøvelsen av våre oppgaver.  
I tillegg til å ha kontakt med syke brødre ønsket jeg også at vi 
skulle (gjen-)opprette kontakt med brødre som vi av forskjellige 
årsaker ikke hadde sett i logen på ei stund. 
Vi gikk gjennom medlemslisten og hvert medlem fikk «ansvaret» 
for å kontakte 4-5 brødre vi anså naturlig. 
Høstterminen gikk og noen blomsterbuketter ble sendt med hilsen 
fra Overmester og brødrene. Vårterminen startet og plutselig ble 
nemndens eksistens mye viktigere enn det noen av oss kunne 
forestille seg. 
Covid-19 startet som kjent i Kina i desember 2019, og 12. mars 
2020 erklærte WHO utbruddet som en pandemi. I Norge førte 
dette umiddelbart til store begrensninger både for næringslivet og 
folks privatliv.  
24. mars besluttet Stor Sire at all aktivitet og møtevirksomhet i 
Odd Fellow Ordenen skulle opphøre fram til 15. august 2020, og i 
nytt fra Storlogen i april 2020 ble viktigheten av at nemnden er 
aktiv presisert med klare ord.  
Der var nemnden i De Syv Fjelde litt i forkant, for allerede da 
«Lockdown» ble besluttet startet vi å ringe til brødrene.  
I og med at jeg jobber turnus har jeg ofte fri på dagtid. Og når 
treningssenteret jeg går på stengte ned og været var litt over 
gjennomsnittet «bergensk» til å trene utendørs, var det ikke 
vanskelig å finne tid til å sette seg ned med telefonen. 
Utfordringen min, hvis man kan kalle det det, er å være litt bevisst 
på tidene jeg ringer på. For en som har jobbet turnus i hele sitt 
yrkesliv kan det bli litt sent på kvelden når jeg kommer på at jeg 
skulle tatt en telefon til noen. Jeg innrømmer gjerne at jeg får litt 
dårlig samvittighet noen ganger når jeg sitter med medlemslisten 
foran meg og tenker at nettopp han hadde det vært kjekt å 

Små dikt og 
sitater 

 

Nyt de små tingene, for en 
dag vil du kanskje se tilbake 
og oppdage at det var de som 
var de store. 

              Robert Brault 

Godhet er magisk. 

             Ricky Gervais 

Motet roper ikke alltid høyt. 
Noen ganger er motet den 
lille stemmen på slutten av 
dagen, som sier: 
Jeg prøver igjen i morgen. 

Mary Anne Radmacher 

Vi kan ikkje eige kvarandre 
tusen dikt har fortalt oss 
at vi kan ikkje eige kvarandre 
men vi kan låne kvarandre  
og gløme å levere tilbake 

            Arne Ruset 

Vi vet aldri når eventyret 
kommer til livet vårt, 
Men den dagen det er der, 
må vi gripe det. 
                       Tormod Haugen 

 

Mangt kan du greie deg utan. 
Men utan menneskevarme 
blir verdi for kald 
               Jan- Magnus Bruheim 

 

Hvis du ser at noen er svak – 
Gi dem en verden der de er 
sterk nok. 
                           Ole Paus 

 

Du må ikke tåle så inderlig 
vel 
Den urett som ikke rammer 
deg selv 
                 Arnulf Øverland 

 

Du ER derfor ER vi alle 
sammen 
                           Robert Juvik 
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snakket med. Men så ser jeg på klokken og innser at det er altfor 
sent å ringe noen nå. Og dagen etter er jeg opptatt med andre 
ting og så faller det helt bort. 
Så bortsett fra min private døgnrytme, eller fravær av en sådan, 
har jeg ikke opplevd noen utfordringer som leder i nemnd for 
omsorg.  
Snarere tvert imot. Jeg opplever bare større og større glede for 
hver samtale. Og brødrene uttrykker både glede og takknemlighet 
for at de blir ringt til.  
Samtalene er dagligdagse, og ikke nødvendigvis lange. Men det 
som går igjen er den omsorgen som blir uttrykt – hvordan det går 
med andre brødre og et uttalt håp om at det går bra med alle. 
Kort sagt – ekte nestekjærlighet. 
Jeg skulle ønske jeg kunne si at vi har snakket med alle logens 
medlemmer, men det kan jeg ikke garantere. Et tiltak for å nå ut 
til flest mulig av dere er at jeg har fordelt brødrene på nemndens 
medlemmer slik at hver av oss har mellom 15-20 navn å kontakte. 
I tillegg er det noen få brødre utenom nemnden som av praktiske 
grunner har påtatt seg å ha kontakt med enkelte av dere.  
Jeg opplever at graden av kontakt mellom brødrene varierer. 
Noen av dere er omgangsvenner med nesten daglig kontakt, og 
andre møtes kun i Krabbedalen på logemøtene. Begge deler er 
helt naturlig og veldig positivt. Dersom jeg skulle bedt dere om 
noe måtte det være at dere ble enda flinkere til å kontakte de 
dere kun treffer i logen. En bror fra en annen loge sa det veldig 
klokt: Slik situasjonen er i Norge nå er vi alle medlemmer i nemnd 
for omsorg!  

 

 
 
Vi i nemnd for omsorg kommer etter beste evne til å fortsette å 
ringe til logens brødre. Vi oppfordrer også brødrene til i størst 
mulig grad, og til beste for logen å opprettholde kontakten dere 
har med hverandre. Og husk – vi i nemnden setter minst like stor 

Etisk post 

 
 

Den Gamle og Vinduet 
 

Ved vinduet jeg daglig står 

jeg ser på alle som forbi her 

går. 

Mange av de jeg ser haster 

forbi 

det virker som de har dårlig 

tid. 

Det er også noen som en lang 

prat tar. 

Det er vel de som ikke noe 

arbeid har. 

Det er som jeg står på siden 

av verden. 

Jeg er blitt ensom på den 

siste bit av ferden. 

Det er så mange tanker som 

kommer her jeg står 

tilbake i tiden de gjerne går. 

Jeg greier ikke lenger å følge 

med 

derfor føler jeg meg trygg på 

dette sted. 

Den beste plassen for meg er 

nok min egen stue 

og gjennom gardinene ut på 

verden jeg kan skue. 

 

 
- Torgeir –  
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pris på å få en telefon fra dere som dere setter pris på en telefon 
fra oss. 
Og helt til slutt – å få være med i nemnd for omsorg er den 
desidert mest takknemlige oppgaven jeg har fått tildelt i mitt 
logeliv.  
 

Med Broderlig hilsen i    

Vennskap, Kjærlighet og Sannhet 

Eks OM Einar Hognestad 

 

 
 
 
 
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
Logemøte på nett 

 
Jeg fikk en hyggelig invitasjon fra bror Ole-Bjørn Buene (Red.) 

her for en tid tilbake om hvordan vi løste utfordringen i disse 

Corona tidene. 

Jeg er OM i Loge 21-Fraternitas, og som dere alle andre har vi ikke 

vært i Logen siden mandag 2. mars. 

Det første møte som ble avlyst var jo et fellesmøte i Logen deres 

som skulle vært en 2+ 

Ukene gikk og alt dreide seg stort sett om og holde seg hjemme. 

Folk som hadde mulighet ble bedt om og ha hjemmekontor, og alle 

gikk bare rundt og var litt engstelige for hva dette var for noe. 

Loge-arbeid ble plutselig satt på vent, og etter hvert forstod vi at 

dette kunne ta tid. Heldigvis jobbet de som sitter i Nemd for 

omsorg godt i denne perioden, og de klarte og holde kontakt via 

telefon med en god del av våre eldre. 

Så kom meldingen fra Stor Logen om og holde kollegiemøter og 

vanlige møter på Teams. Vi fikk beskjed om at ordinære møter 

ikke ville tatt opp igjen før ca 15 august. Da hadde vi mistet hele 

vårsemesteret allerede. Vår loge er så heldige og ha en Herold som 

er over gjennomsnitt interessert i data og kommunikasjon. Han har 

også dette i sitt yrke. Jeg tok kontakt med han og lurte på om vi 

kunne ha nett møter i fra logesalen. Det sa han var fullt mulig om 

Gamle Bergenske 
uttrykk 
 
Flett ny – helt ny (spesielt bil) 

Flonkane ny  

Flonkende ny – helt ny  

Flyge – fly, ska du ut å flyge 

Fløg - fløyet 

Flygge - fløyet 

Fløtt – frakt, flytt 

Fløttmenn – fergemann, se 

lengre nere 

Fløtt melk – skummet melk 

Fløtt deg – flytt deg 

Fomle – knote, rote 

Fos – løs i fisken, usolid 

Forandre seg – gifte seg 

Forhippen på – ville ha noe 

Forlotte - forlatt  

Forr – før, for 

Fortoget - fortauet 

Fortutlet - forvirret  

Forty – førti, 40 (en og forty – 

41) 

Forsyne meg – sannelig 

Fullemann – beruset person 

Fjør – fjær 

Fjøs – bonde, «her loktar de ‘ 

fjøs» 

Fuggel - fugl 

Fyke – haste av sted 

Fykke – for av gårde 

Fyre - drikke mye alkohol i 

løpet av relativt kort tid  
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dekning til internett var bra i Logesalen. Vi reiste ut med 5 

embedsmenn en søndag for og teste ut dette. Fikk passord til OF 

huset, og var klare til et testmøte. Bror Stor Vakt skulle logge seg 

på hjemme for og se at dette virket. Etter vi hadde prøvd og feilet 

var vi klar for vårt første nett møte i Logen. Mandag 27. april 

klokken 1900 gikk vi på luften. Vi åpnet opp klokken 1830 for å 

hjelpe de som ikke helt fikk dette til. 

Vi var 25 brødre på vårt første møte, og fikk veldig mange 

hyggelige tilbakemeldinger. Vi måtte ominnrede litt i salen, men 

Storlogen sendte ut et lite rituale som vi brukte.  

Vi har nå hatt 2 slike møter på nett, og det fungerer utmerket. 

Selvfølgelig veldig spesielt og stå på overstolen og snakke til et 

kamera, men brødrene satt veldig stor pris på at vi tok disse møtene 

fra salen. Det ble på en måte veldig gjenkjennbart og vi hadde alle 

selvfølgelig vanlig logedress på og våre respektive krager. Vi fylte 

møtet med både etisk post, musikk og litt annet. Ettermøte hadde 

vi også som pågikk i ca. en halv times tid. Her fikk vi pratet om 

hvordan brødre hadde det, og ellers det som vi hadde på hjertet. Vi 

kommer til og avholde resten av våre møter på samme måte frem 

til vi tar sommerferie i juni. 

La det være sagt, alt er mulig, men jeg ser virkelig fram til og 

kunne få alle brødrene tilbake med oss i Logesalen. 

Ønsker dere alle en riktig god sommer, og velkommen tilbake til 

normale tilstander. 

 

Med broderlig hilsen i 

Vennskap, Kjærlighet og Sannhet 

Arne Simonsen 

Overmester 

Loge 21 Fraternitas. 

 
 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skillingsbollens Høysang. 
 

Nå er jeg overbevist om at alle i 
Bergen spiser skillingsbollene 
slik de skal spises, derfor skal 

dere få en sang å synge. 

Tone: Napoleon med sin hær… 

 
I Bergen har di nokke så alle 
kjenner te. 
De’ e di gode himmelske 
skillingsbollene. 
Når di har en i nevven, då e di 
«in the heaven». 
Då e det fest og glede hos di 
bergenserne. 
 
No må du ikkje tro di kan gjøre 
så di ve. 
Nei, di må ha respekt for di gode 
bollene. 
Om di får vann i munnen ha 
glede i den stunden. 
Så gjør di det som bør gjøres a 
bergenserne. 
 
Først må di finne skjøten i 
skillingsbollene. 
Slik at den kan få rulle ut i alle 
svingene 
Det ikkje rart di skjelver, der e 
kanel og sukker. 
Å lukter slik di ska lokte for 
bergenserne. 
 
Så knekker di en bitte a 
skillingsbollene 
Å putter den i munnen med 
bergensk følelse 
Når dette gjøres riktig, då bler di 
helt andektig. 
En høytidstund for alle di der 
bergenserne. 

Det verste som kan hende med 
skillingsbollene… 
Det e hvis nokken andre e helt 
respektløse. 
Som ikkje skjønnar «dritten», 
men deler di på midten. 
Det ligner voldelig på en 
majestetsforbrytele. 
 

Gunvor Fritzner Bertelsen 
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2020 – et annerledes år for  

Loge nr 50 Bergensiana 

Kjære brødre 
 

Vi i Loge Nr. 50 Bergensiana har i de senere årene arbeidet 

hardt for at medlemmene skal kunne trives gjennom gode 

logemøter og innholdsrike ettermøter med god mat laget av 

egne brødre. 

Loge Nr. 50 Bergensiana er heldige som har mange engasjerte 

brødre, som sprer glede og visdom, ikke minst ved at brødrene 

byr på seg selv. Mange JA-mennesker, som samles til beste for 

Ordenen og Logen. 

 

Embedskollegiet har i de senere årene spisset budskapet 

gjennom handlingsplanen, og gjennom denne vektlegges 

balansen mellom fokus på at Logen skal være et sted hvor 

brødrene trives og utvikles, samtidig som vi må ha fokus på 

fornyelse. Nevnd for Styrkelse og ekspansjon gjør her en 

utmerket jobb. 

 

Møteplanen for Logen denne vår-terminen var satt opp med 

innvielser, gradspasseringer, Veteran Juvel tildelinger med mer. 

Med andre ord var aktiviteten høy. Vi gledet oss alle til 

fellesmøte med de andre fire logene i Bergen den 18. mars, 

hvor to av våre brødre skulle til den Edle Kjærlighets Grad.  

 

Men så skjedde dessverre ikke, parallelt med at Myndighetene 

stengte ned Norge sendte Storlogen den 12. mars ut en Corona 

info, hvor de ba om at alle enheter i vår Orden innstille all 

møtevirksomhet fra dags dato og inntil videre. Overmester 

sendte straks ut informasjon til Brødrene, og vår Herold legge 

ut informasjon om denne E-posten på våre lukkede FaceBook-

sider. Brødrene ble bedt om å holde kontakt med hverandre, og 

også varsle Embedskollegiet (EK) dersom noen av Brødrene 

ble syke eller har behov for annen hjelp. 

 

Den 24. mars kom imidlertid ny Corona-info fra Storlogen som 

sa at all aktivitet og møtevirksomhet opphører frem til 15. 

august. Dette gjorde at OM og EK måtte tenke annerledes. På 

EK-møtet pr. telefon den 26. mars ble videre strategi valgt, ikke 

minst hvor ledes vi skulle opprettholde kontakten med 

Brødrene. Vi visste fra før at enkelte av våre brødre er flinke til 

å ta telefonen og ringe en bror, men EK ønsket nå å ta litt 

kontroll over dette. Ikke minst overfor brødre som er i 

faresonen for Korona-smitte. 

 

Vi i Loge Nr. 50 Bergensiana skulle hatt innvielse av 8 nye 

Brødre til vår Orden tirsdag den 31. mars, og satt også midt i 

planleggingen av tur til Loge Nr. 96 Martin Linge på Måløy fra 

den 23 april. Denne turen skulle kombineres med en tur videre 

Fakta i Bergen 

 
 

Stoltzekleiven 
 

Stoltzekleiven, en bratt sti 
med 908 trappetrinn fra 
Fjellveien ved Hoffmanns vei 
opp til Sandviksfjellet 
(høydeforskjell 313,5 m), har 
navn etter kjøpmann Gerhard 
Stoltz (1833–1907). I 
begynnelsen av 1870-årene 
kjøpte Stoltz lyststedet 
Frydenlund i Sandviken, som, 
etter i noen år å ha blitt brukt 
som sommerbolig, ble familiens 
permanente hjem. Den bratte 
stien som førte opp til stølene 
på fjellet og ble kalt 
Rævaskaret, fikk da navnet 
Stoltzekleiven. Gerhard Stoltz 
var en av de første 
privatpersoner som på eget 
initiativ gikk i gang med 
skogplanting i Bergen. I 1873 
kjøpte han fra Forstvesenets 
planteskole i Sandnes flere 
tusen gran- og furuplanter som 
han fikk plantet i fjellsiden bak 
Frydenlund..  

 
Stoltzekleiven etter 
opprustningen i 2011. 
Fortsettelse neste side….. 

https://www.bergen.kommune.no/omkommunen/avdelinger/bergen-byarkiv
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det nye Stad Hotell på Stadlandet, og vår Bror Øystein Wiig 

Rambøl fra den 23.-26. April. Det hører med til saken at 

ytterligere to loger, en fra Sunnmøre og fra Sandane, som hadde 

hørt at vi var på tur til Loge 96 Martin Linge og Stad Hotell, også 

hadde ønske om å delta. Dessverre ble dette avlyst, så vi får ha 

det til gode. 

 

Br Fungerende Eks OM, som hos oss har et eget ansvar for ny-

rekruttering unden Nevnd for Styrkelse & Ekspansjon, kontaktet 

alle de 8 brødrene som skulle vært innviet den 31. mars og har 

fulgt opp kontakten med disse 8. Disse er nå klare for opptak 

straks vi får tillatelse til det. Om vi til høsten klarer å innvie alle 8 

på en gang eller om vi må ta det over to møter, det avgjør 

Myndighetenes Corona-regelverk, Storlogens anbefalinger samt 

hva som er mulig å få til i våre lokaler i Bergen.  

 

Som følge av dette EK-møtet kontaktet OM leder for Nevnd for 

Omsorg, og hvor våre 5 medlemmer der fikk i oppdrag å holde 

kontakten med brødrene i sine nærområder og som var i 

faresonen, dvs. medlemslisten ble fordelt mellom nevndens 

medlemmer. Blomster er sendt brødre som har vært syke, og 

mang en telefonsamtale er tatt. Og for en jobb denne nevnden har 

gjort for oss i logen, og som OM er det bare å ta av seg hatten og 

applaudere. 

 

 

 

Nettmøter via Teams 

Som OM ble jeg nysgjerrig på de tilganger Microsoft sine 

produkter ga, og som Storlogen har, og vi Embedsmenn har 

tilgang til. Vi ønsket å se om det var mulig for vår Loge å benytte 

dette til nettmøter med Brødrene.  

 

 I oktober 2019 hadde jeg fått hjelp av Storlogen ved DSS Espen 

Ruud i Oslo om å legge inn Embedskollegiet i Teams, og søndag 

den 29. mars sendt jeg en E-post til Storlogen ved Helle Aandahl 

og Espen Rud for å få mer informasjon om Teams og muligheter. 

Ikke minst for at det er p.t. gratis å benytte seg av disse 

tjenestene. Svar kom umiddelbart samme søndagen fra Espen 

Fakta i Bergen 
 

Stoltzekleiven 
 

Ideen om å bygge trappetrinn i 
stien ble lansert på et styremøte 
i Sandviksguttenes forening i 
1935. En av ildsjelene i dette 
arbeidet var Gerhard Stoltz’ 
sønn, som også het Gerhard 
(1874–1962), og som fra 1927 
til 1945 var rektor ved Bergen 
Katedralskole. Han klarte å få til 
et samarbeid med kommunen i 
de vanskelige 1930-årene slik 
at trappetrinnene kunne 
anlegges som nødsarbeid for 
arbeidsledige ungdommer mot 
en viss godtgjørelse. De bygde 
da ca. 600 trappetrinn. Resten 
av trinnene er kommet til i 
senere tid, bl.a. de øverste, 
som er utført i tre. Et nytt 
grindverksbygg, døpt 
Grindarasten etter 
navnekonkurranse, ble reist på 
toppen av Stoltzekleiven i 2008. 
Tidligere har Bergen Skog- og 
Træplantingsselskap reist 
ytterligere fem slike bygg til ly 
for dårlig vær på Fløyfjellet. 
Et omfattende 
restaureringsarbeid i 
Stoltzekleiven ble påbegynt 
våren 2009 da tretrappen ble 
skiftet ut med en ny trapp. I 
neste omgang skal arbeidet 
fortsette med steintrappen og 
den nederste stien.  
Arbeidet bekostes av Bergen 
kommune og private sponsorer 
skaffet av Varegg Friidrett. 
Ved Fjellveiens 
hundreårsjubileum 1979 
arrangerte Idrettslaget Varegg 
for første gang «Stoltzekleiven 
Opp», et løp som er blitt et årlig 
arrangement. Det avvikles siste 
lørdag i september, og er kjent 
som verdens bratteste 
motbakkeløp, 910 meter langt.  
Første gang deltok 50 løpere, i 
1990 var tallet økt til 250; i 2007 
måtte deltakelsen begrenses til 
3000.  
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Rud, og ved å gjennomgå de lenker som ble oversendt, besluttet jeg 

som OM etter og ha rådført meg med EK, at våre oppsatte 

logemøter resten av vår-terminen skulle gå som Nettmøter. 

Det tok bare Storlogen 3-4 dager å komme ut med generell 

informasjon til alle logene i Norge, hvordan og prosedyrer for 

hvorledes slike møter kunne gjennomføres med fast foreslått 

agenda, og senere også dersom man ønsker å bruke Teams på 

direkte sending fra Logesalen. Det er en fantastisk jobb som er 

nedlagt av Storlogen, de ansatte som embedsmenn, som Espen Rud, 

Helle Aandahl, Kjell Bakken og Br Stor Vakt Reidar Smøraas. Ja-

mennesker alle sammen. 

 

Vi har nå i Loge 50 Bergensiana gjennomført 3 nettmøter på de 

dagene vi skulle hatt logemøter.  

Ett av disse var med foredrag fra br. Rolf-Hugo A Hanssen – Mot i 

Livet, og ett har vært med Logens eget Fjernsynskjøkken og 

vinsmaking av br. Paul Walderhaug som laget Tannfisk på direkten 

og presenterte 3 ulike viner. Paul har erfaring som kokk og er i 

tillegg utdannet sommelier.  

 

Tilbakemeldingene fra brødrene har vært udelt positive. Jeg 

anbefaler de av logene som ikke har gjennomført dette, å prøve det. 

Nettmøter er med å bygge opp rundt Logen, ikke minst at vi kan gi 

informasjon til alle samtidig, og at man bygger fellesskap, felles 

forståelse og sosial nærhet for fremtiden. 

 

Vi har nå bedt brødre som bor i nærheten av hverandre, om å 

samles hos en av dem som har nettilgang, slik at de sammen kan 

være på nettmøtet. Råd og vink om Korona-virus må selvsagt 

overholdes. 

 

 

 

 

Fakta i Bergen 
Skjenkesteder 

I middelalderen hadde 
husfaste menn i byen rett til å 
brygge og skjenke øl; i 
senmiddelalderen blir det ved 
kongelig forordning opprettet 
såkalte tafernishus, særlig 
beregnet på tilreisende. Også 
skytninger og gilder kan i 
noen utstrekning ha stått for 
servering. Klostrene hadde 
herberger som etter 
reformasjonen ble verdslige 
skjenkesteder. Det gjelder 
Emmaus ved Stadsporten, 
som opprinnelig tilhørte 
Nonneseter, og Halvkanden 
ved Murallmenningen, som 
hadde vært tilknyttet 
Munkeliv. Få av 
middelalderens skjenkesteder 
er kjent i dag, men et av dem 
skal ha ligget i Audunsgården 
på Stranden. Disse 
skjenkestedene var øltapper, 
vinservering foregikk bare i 
Vinkjelleren på Yngre Breida 
Allmeningen 
(Nicolaikirkeallmenningen) 
Da overfall og drap var vanlig 
ved øltappene, bestemte 
myndighetene i 1563 at 
antallet skjenkesteder skulle 
innskrenkes. I årene 1566–67 
var det registrert 90 
skjenkesteder for øl, og et 
nytt forsøk på å begrense 
dem, ble gjort 1596. Små 
vertshus i Marken, på Nøstet 
og ved Erkebispegården ble  
nedlagt, «løsaktige kvinner» 
ble nektet rett til å drive 
utskjenking, og 
alkoholservering skulle 
opphøre kl. 11 om kvelden, fra 
1616 kl. 10. Men antallet var 
vokst til 400 før bybrannen 
1623 halverte det.  
Fortsettelse neste side… 
 

http://www.bergenbyarkiv.no/bergenbyleksikon/arkiv/1427115
http://www.bergenbyarkiv.no/bergenbyleksikon/arkiv/1423855
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Hva skjer fremover 

Nå gjenstår et nettmøte, tirsdag den 26. mai, hvor vi på Ettermøtet 

vil ha foredrag fra vår Eks Storrepresentant Jens Jørgen Jensen om 

den generelle sikkerhetspolitiske situasjonen i Norge. Dette blir 

bare spennende å kunne få med seg. 

Tirsdag den 9. juni planlegger vi ut fra Myndighetenes, Storlogens 

anbefalinger og råd en sommeravslutning, enten i våre lokaler i 

Krabbedalen 66 eller annet egnet sted. Br Undermester og 

Privatnevnden er i arbeid. Sommeravslutningen i år forbeholdes 

dessverre kun brødrene, våre samboere, partnere og ektefeller får 

ikke delta i år. Dette i lys av Korona – pandemien, og ikke minst 

det faktum at det er lenge siden brødrene har sett hver andre og fått 

pratet sammen. 

 

Hva annet skjer i Loge Nr. 50 Bergensiana 

Brr Herold, Sekretær, Arkivar og OM arbeider med 

medlemsinformasjonen, ikke minst via www.oddfellow.no / 

Bergensiana sine sider. Her jobbes dem med egen struktur og 

innhold. 

Takk for gode innspill om muligheter fra Br Stor Vakt også her. 

I tillegg har Br UM gjennom Br Svein Johannessen i Loge Nr. 25 

Sam Johnson innarbeidet ny rutine for føring av Privatnevndens 

regnskaper, basert på de enkelte logemøter. Takk br Svein 

Johannessen for deling av din kompetanse og for din hjelp. Med 

avholdt møte deltok også leder for Revisjonsnevnden Olav 

Gladheim og OM. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Odd Fellowhuset AS i Krabbedalen 66 kalte inn til dugnad, og 

hvor vår loge skulle ha dugnad mandag den 11. mai. Hele 11 

brødre stilte på dugnad, og vi opplevde sol, regn, sludd og snø, alle 

4 årstidene på en gang. Gjengen sto på, og vår Fungerende Eks 

OM serverte kveite, potetmos og ratatouille til lunsj for hardt 

arbeidende brødre. Stemningen var upåklagelig god.  

Fakta i Bergen 
Skjenkesteder 

 
Det ble nå søkt å begrense 
antallet til 50, men 170 
skjenkesteder fantes i 1630. 
På 1700-tallet var tallet 
betraktelig redusert; byen 
hadde 34 ølstuer og 6 
vertshus. Til dem hørte 
Fortunen, Altona, 
Steinkjelleren og Morianen 
(ved Tollboden). Dessuten 
hadde Svaneapoteket fått rett 
til vinservering, et 
privilegium som flere av de 
store kjøpmennene skaffet 
seg etter hvert. Vinkjelleren 
hadde brent ned 1702, det 
samme hadde Det tyske 
Kontors Kjøpmannsstuen, 
som ble gjenreist med vinstue 
1712. En ny vinkjeller ble 
oppført av Peter Greve, som 
også drev vertshuset Den 
gyldne Viintønne i 
Dreggsallmenningen 4 (i 1778 
overtatt av vinhandler Carl 
Henrich Konow i 
Kjøpmannsstuen) og 
Klokkehuset ved 
Rådstuplassen. 
Gjestgiveriene, registrert 1757, 
som lå utenfor bygrensen, var 
Damsgård, Haukeland, 
Kalfaret, Møllendal og 
Nygård. Fra slutten av 
århundret hadde Sandviken 
skjenkestedet Keglebø ved 
Brulandsbryggen, fra 1833 kalt 
Møllersalen, et vertshus i 
Sandviksveien 55 og ett i 
Biskopshavn som eksisterte 
til 1838, og det privilegerte 
gjestgiveriet Holen som ble 
drevet til 1860. Til 1845 var 
bestemmelsene om 
fremstilling og skjenking av 
alkohol temmelig liberale. 
Fortsettelse neste side… 
 

http://www.oddfellow.no/
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Utover denne dugnaden har også 4 av våre brødre vært med å 

vaske ned, male, med mer - hele Ordenshuset i Krabbedalen 66.  

Kjempeinnsats av dere alle. Takk. 

Som man kan lese gjennom linjene så har ikke logen fri selv om vi 

har en Korona-pandemi gående.  

Nå planlegges høst-terminen 2020, og som starter med: 

• 18.08.2020 kl. 19:00 Innvielse av inntil 8 nye brødre  

▪ 01.09.2020 kl. 19:00 50 års Veteran Juvel tildeling til 

Gunnar Gjelsvik 

• 15.09.2020 kl. 19:00 40 år Veteran Juvel tildeling til brr 

Rolf Ruud Andersen og Øystein Wiig Rambøl den 15. september.  

• 29.09.2020 kl. 19:00 Forfremmelse til Den Edle 

Kjærlighetsgrad for 5 av våre brødre. 

 

Vi gleder oss stort til å kunne starte opp igjen for fullt i august. 

 

 

Med Broderlig hilsen i    

Vennskap, Kjærlighet og Sannhet 

Erik J Mikkelsen 

Overmester 

Loge nr 50 Bergensiana 

 

 
 
 

Leder NOFA Vestland har ordet 

NOFA Vestland ble innstiftet i november 2018. Siden den gang at 

Akademiet hatt flere foredrag dager og kvelder i Regionen vår. 

Dette til stor glede og inspirasjon for søstre og brødre. Vi håper at 

gjennom vår aktivitet og tilstedeværelse har bidratt til høyere 

aktivitet i regionen. 

Vi kunne nok ønsket at vi kunne ha bidratt ytterligere og hatt 

mulighet for flere foredragskvelder og aktiviteter. Som relativt 

nystartet ser vi at vi er i ferd med å få en form på vårt arbeid og 

kommer til å forhåpentlig vis bidra enda mer i regionen. 

 

Som leder i NOFA Vestland har jeg gjort meg noen tanker 

omkring forventninger til oss og ikke minst forventninger til oss 

selv, hvilken rolle skal vi har i regionen og hvordan kan vi bidra til 

Fakta i Bergen 
Skjenkesteder 

 
Men en voksende opinion 
mot alkoholomsetning førte 
til at det ble innført 
restriksjoner, og monopoler 
for salg og skjenking ble 
opprettet. 
Brennevinssamlaget ble 
stiftet 1877, og salgs- og 
skjenkesteder ble begrenset 
til 14. Stølen, Bryggen, 
Smørsallmenningen, 
Tollbodallmenningen og 
Holbergsallmenningen hadde 
ett hver, det lå ett mellom 
Muren og 
Holbergsallmenningen, to 
ved Muren, to på Nøstet og 
fire på Torget. Fra slutten av 
1800-tallet kom det til en ny 
type mer elegante 
skjenkesteder som 
Pellothsalen, terrassen på 
Holdts Hotel, og Birkelund 
Café og Hotell i Fana. 
Hoteller med 
skjenkerettigheter ble etter 
hvert mer alminnelig, men 
restriksjoner for 
brennevinsservering ble 
stadig strengere. Den skulle 
helst kombineres med 
matservering; først omkring 
1960 ble barservering tillatt. 
Tendensen ble igjen mer 
liberal i 1970- og 1980-årene, 
og antallet skjenkesteder er 
nå fastsatt til 100. 
 

 

http://www.bergenbyarkiv.no/bergenbyleksikon/arkiv/1420581
http://www.bergenbyarkiv.no/bergenbyleksikon/arkiv/1422737
http://www.bergenbyarkiv.no/bergenbyleksikon/arkiv/1424973
http://www.bergenbyarkiv.no/bergenbyleksikon/arkiv/1420434
http://www.bergenbyarkiv.no/bergenbyleksikon/arkiv/1420434
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utvikling av søstre og brødre i ordenen. Endringer i tiden både 

hvordan vi skal være som organisasjon og hvordan samfunnet 

forøvrig forholder seg i en situasjon hvor vi i tillegg er preget av 

en verdensomspennende pandemi. Har dette en betydning for 

oss? Hva vil dette bety for oss? Hva kan dette føre til i forhold til 

hvordan vi driver vår organisasjon og hvordan «står» Odd 

Fellow seg i en slik situasjon. Mange spørsmål, få svar.  

 

Jeg har i dette innlegget lyst til å ta tak i vår Ordens budord 

Besøke de syke, hjelpe de trengende og begrave de døde. Dette 

var tema ved vårt symposium som skulle vært avholdt i Bodø nå 

først i juni, men på grunn av pandemien er blitt utsatt til 2021. 

 

Symposiet «Budordene i vår tid» utsatt til 2021. Tema for 

symposiet er: 

• Våre budord har en lang historie 

• Hva betyr budordene for oss i dag? 

• Hvilken betydning har de i vår Orden og hva betyr de i 

samfunnet? 

 

Jeg tenker at de erfaringer vi har gjort oss gjennom pandemien 

har gjort oss mer oppmerksom på disse enkle men viktige 

ordene. Hva betyr de i det virkelige liv. Hva har vi selv gjort i 

forhold til budordene i denne, for mange, vanskelige tiden. 

 

 

 
 

 

Vi har lært mye, vi har vært nødt til å finne nye måter å følge opp 

våre søstre og brødre, som er enten syke eller trenger oppfølging 

på annen måte. Hva kan vi gjøre når vi ikke kan gå på besøk?  

På mange måter har dette engasjert mange søstre og brødre som 

har tatt seg tid til å ta en telefon, kanskje handle for de som har 

vært i karantene eller av andre grunner ikke har hatt mulighet til 

å komme seg ut. Hjelpe de trengende, hva betyr det i dag, det kan 

Fakta i Bergen 
Nikolaikirkeallmenningen 

Nikolaikirkeallmenningen er 

en gate (allmenning) i 

Bergen, den går fra Bryggen 

til Steinkjellergaten midt i de 

eldste delene av byen. Gaten 

har navn etter Nikolaikirken 

som lå omtrent ved 

Nikolaikirkeallmenningen nr 

5b. Nedenfor Øvregaten går 

allmenningen i to plan: Et 

som stiger jevnt fra Vågen til 

Øvregaten, et lavere plan som 

følger de gamle 

bryggegårdenes nivå.  

Kirken sto vinkelrett på 

allmenningen som da lå litt 

lenger sør. Brannvakten holdt 

til kirketårnet og varslet også 

om ankommende skip. 

Kirken ble reist tidlig på 1100-

tallet og det var trolig en 

passasje eller åpning i 

bebyggelsen opp til kirken - 

en forløper for den senere 

allmenningen. Utbygging av 

bryggene langs Vågen var 

trolig godt i gang på 1100-

tallet, men langs en 

strandlinje som gikk lengre 

inn enn i dag. I 

middelalderen ble den også 

kalt «Breida allmenning», der 

lå byens første rådhus (til 

1558) og torget (til 1470).[1] 

Rådhuset, «stemnestova», 

kom til omkring 1300. 

Fortsettelse neste side… 
 

https://no.wikipedia.org/wiki/Allmenning
https://no.wikipedia.org/wiki/Bergen
https://no.wikipedia.org/wiki/Bryggen
https://no.wikipedia.org/w/index.php?title=Steinkjellergaten&action=edit&redlink=1
https://no.wikipedia.org/wiki/Nikolaikirken_i_Bergen
https://no.wikipedia.org/wiki/Nikolaikirkeallmenningen_(Bergen)#cite_note-byleksikon-1
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bety så mye. Ikke bare «økonomisk» men mange trenger hjelp 

fordi samfunnets nedstenging har gitt oss en nye form for 

«trengende». Omsorg, omtanke og oppmerksomhet i en tid 

hvor det ikke har vært mulig å komme seg ut.  

Trengende i forhold til sosial omsorg. 

Hele denne nye settingen har gitt utfordringer for logene og 

nemndene, spesielt nemd for omsorg, som har fått en ny 

forsterket betydning og som må ha tatt nye grep for å nå ut til 

og ikke minst avdekke de som trenger hjelp og støtte.  

Jeg kunne tenke meg at vi hadde samlet den erfaring vi har 

fått gjennom pandemien og eksempelvis laget ett prosjekt som 

tar for seg vårt arbeid innenfor disse temaene slik at det kan 

komme til nytte for hele ordenen. Hadde vært flott å kunne 

høre om dette på neste års symposium. 

 

 

 
 

 

Siden det ble besluttet at all møtevirksomhet i ordenshusene 

våre og at samlinger på annen måte ble svært begrenset, 

skapte det en helt ny situasjon for kollegiene i hele landet. 

Hvordan dette ble håndtert var noe forskjellig - og i forskjellig 

takt. Noen var så heldige at de hadde «tekniske» søstre og 

brødre som rask greide å få elektroniske møteplasser opp å gå, 

og noe møteaktivitet er startet. Det har vært utrolig spennende 

å få delta på «logemøter» via teams og ha en forenklet agenda 

og ikke minst ha mulighet til å treffe ordensbrødre på nettet 

både med lyd og bilde. Disse møtene har utviklet seg over tid 

og vi har nå ettermøter med både fjernsynskjøkken, etiske 

foredrag, vinsmaking og musikalske innslag.  

Dette til stor glede for alle som klarer å delta. Takk til de 

kollegier som bruker mye tid for å hjelpe søstre og brødre slik 

at de får anledning til å delta på møtene. Over tid har dette 

blitt enklere siden vi kan treffes i små forsamlinger og med 

«sosial avstand» slik at de som ikke har utstyr eller på annen 

måte ikke ha anledning til å koble på hjemmefra kan delta 

sammen med en eller to søstre/brødre. 

Storlogen kom etter hvert på banen med anbefalte løsninger, 

forslag til agenda og innhold. 

Fakta i Bergen 
Nikolaikirkeallmenningen 

Byloven av 1276 bestemt at 
det skulle være et byråd som 
møttes i en stor steinbygning 
midt på 
Nikolaikirkeallmenningen. 
Allmenningens løp var da litt 
lengre sør og rester av 
rådhuset bli påvist i 1980 og 
er delvis bevart under et nytt 
bygg. Rådhuset hadde i første 
etasje lager og skjenkested for 
vin (noe som var byrådets 
privilegium) og fengsel 
(«mørkestove»). I etasjen 
over var det møterom for 
byrådet og festsal for 
borgerne. Denne 
kombinasjonen av vinkjeller 
og rådhus var en nordtysk 
tradisjon og trolig inspirert av 
Lübeck. Rådhuset var nesten 
30 meter langt og 12 meter 
bredt. Torget var på selve 
allmenningen eller langs 
bryggen nedenfor. I 
middelalderen var 
Nikolaikirkeallmenningen 
byens midtpunkt. 
Vinkjelleren på allmenningen 
var i 300 år et felles møtested 
for alle ved det tyske 
kontoret. Der møttes også 
nordmenn og hanseater som 
ellers levde i adskilte deler av 
byen. Området ble undersøkt 
arkeologisk 1978-1983, og var 
tidligere undersøkt av 
Christian Koren Wiberg 
omkring 1908. Det er uklart 
om dagens 
Nikolaikirkeallmenning 
følger Breidaallmenningens 
løp eller om Bredsgårdens 
sørlige del ble bygget på 
Breidallmenningen etter 
brannen i 1702. 

Fortsettelse neste side… 

https://no.wikipedia.org/wiki/L%C3%BCbeck
https://no.wikipedia.org/wiki/Middelalderen
https://no.wikipedia.org/wiki/Christian_Koren_Wiberg
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Som leder i NOFA Vestland synes jeg at vi burde kunne utvikle 

denne muligheten slik at vi får en ens tilnærming og felles 

plattform å holde disse møtene på. Vil det i fremtiden være mulig 

for søstre og brødre å delta på møtene via elektronisk plattform? 

Engasjerte søstre og brødre bør gå sammen og lage et prosjekt for å 

få kartlagt og anbefalt løsninger for dette. 

For kollegiene er det også åpnet seg mulighet for å ha møtene på 

eksempelvis teams, noe som jeg er sikker på vil bidra til at det blir 

lettere å samle kollegiet. 

Hvordan utnytte det vi har lært i denne sammenheng innenfor 

rammene av krav som settes til møter? Her må vi være kreative og 

åpne for nye muligheter uten å gå bekostning av våre 

grunnprinsipper. 

 

For meg har budordene fått en større betydning enn de hadde før, 

en ny innsikt, hvor ordene får en utvidet betydning i ny kontekst. 

Det er kanskje viktig å ta med seg i flere sammenhenger, hva skal 

vår orden være i fremtiden, for hvem og hvordan skal vi kunne 

utvikle oss i takt med tiden uten å at det forrykker våre 

grunnprinsipper. 

Til høsten vil NOFA Vestland ta opp igjen vårt arbeid med 

foredrag og møter for regionen, vi har stor tro på at vi skal få til en 

engasjerende høst for søstre og brødre i regionene våre. 

 

  

Med Broderlig hilsen i    

Vennskap, Kjærlighet og Sannhet 

Hans Thorsø Einum 

Leder NOFA Vestland 

 
 

 

 
 

 

 

Fakta i Bergen 
Nikolaikirkeallmenningen 

Ifølge Ekroll var 
Breidaallmenningen navnet 
på en annen allmenning 
lengre nord og denne ble 
nedlagt (eller omdøpt) da 
Nikolaikirkeallmenningen 
overtok navnet etter en sterk 
utvidelse i middelalderen. 
Navnet 
Nikolaikirkeallmenningen ble 
tatt i bruk på nytt på 1800-
tallet. Ekrolls kart viser at 
restene av vinkjelleren ligger 
under Rosenkrantzgate 4 der 
det (i 2019) er et 
parkeringshus (Rosenkrantz 
p-hus). Parkeringshuset ble 
oppført i 1982 og tomten 
undersøkt arkeologisk i årene 
før blant annet av Øystein 
Ekroll. Bredsgården ligger 
80 meter nord for 
Nikolaikirkeallmenningens 
løp og omkring 100 meter 
nord for Nikolaikirken. 
Koren-Wiberg konkluderte 
derfor med at det hadde 
skjedd et forvirrende 
navnebytte og at 
Breidaallmenningen nevnt i 
Magnus Lagabøtes bylov lå 
ved Bredsgården og ikke er 
den samme som 
Nikolaikirkeallmenningen. 
Etter at torget og rådhuset 
ble flyttet fra Bryggen på 
1500-tallet ble den helt 
tyskdominert og 
allmenningen mistet sin 
betydning. Bryggegården 
Kappen ble utvidet sørover 
på allmenningen som da ble 
redusert til 10 alen bredde (6-
8 ifølge byleksikonet) og fikk 
navnet Smedsmuget (eller 
Smedsmauet - navnet skriver 
Fortsettelse neste side….  

https://no.wikipedia.org/wiki/%C3%98ystein_Ekroll
https://no.wikipedia.org/wiki/%C3%98ystein_Ekroll
https://no.wikipedia.org/wiki/Magnus_Lagab%C3%B8tes_bylov
https://no.wikipedia.org/wiki/Det_gamle_r%C3%A5dhuset
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Rekvisitter 
 

 

 

Loge nr 4 De Syv Fjelde pin 

Vi har fått laget en PIN av logoen til Loge nr. 4 De Syv Fjelde. 

Den skal bæres på venstre jakkeslag. 

Prisen er 100 kr. pr stk. 

Kan kjøpes av Privatnevnden ved betaling av måltid eller kaffe 

 

 
 

Loge nr 4 De Syv Fjelde’s Serviettholder 

Vi har fått laget serviettholder med logoen av De Syv Fjelde 

Pris er 100 kr. pr stk. 

Den kan bestilles hos Sekretær og betales til Skattmesterkonto 

som dere finner på gammel møteplan på vår side, nederst. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fakta i Bergen 
Nikolaikirkeallmenningen 

trolig fra gullsmedene som 

holdt til der). Kommunen 

vedtok i 1852 å utvide smuget 

til 60 alen «når leilighet dertil 

gives». I 1865 kjøpte 

kommunen Kappen (nord for 

allmenningen) og rev bygget 

samt Kjøpmannsstuen (sør 

for allmenningen) for å 

utvide gateløpet som fikk 

navnet 

Nikolaikirkeallmenningen 

også nedenfor Øvregaten. På 

torget kunne alle varer 

omsettes unntatt 

plasskrevende gjenstander 

som tømmer og kvernsteiner. 

Byen hadde vokst sørover og 

på Strandsiden (vestsiden) av 

Vågen, slik at det var behov 

for en mer sentral plassering 

av torget. Torget ble flyttet 

med kongens tillatelse. 

Nikolaikirkeallmenningen 

deler Bryggen i to: Nord for 

allmeningen er den 

gjenværende trebebyggelsen 

reist etter brannen i 1702, sør 

for allmeningen ble 

handelsgårdene i tre revet i 

1901 og nye bygg i mur reist 

på tomtene til 1913. 

Murbyggene ble oppført i fire 

etasjer på til sammen 16,5 

meter.  

Fortsettelse neste side….. 
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Loge nr 4 De Syv Fjelde Navneskilt 

Bestilles hos OPRO Norske emaljesmykker 

Tlf. (+47) 22 17 50 50 

Adressen det kan bestilles navneskilt på er : opro@opro.no 

Der skriver den som bestiller at den ønsker navneskilt med 

fornavn etternavn og loge nr.4 De Syv Fjelde.  

 

Det er også viktig å få med postadresse.  

Da blir navneskilt og faktura på kr.495,-  inklusiv frakt sendt 

direkte hjem i postkassen. 

 

 

NOFA Prosjekt nr 27 -2018 

«Innad som utad to sider av samme sak» 

 

Våren 2019, nærmere bestemt 20.mars sendte vi ut en 

brukerundersøkelse i loge nr. 4 De Syv Fjelde hvor vi ville 

finne ut hva brødrenes mente om status til de nevnte punkter 

under.  

• Møtestruktur 

• Rekruttering 

• Logeantrekk. 

• Hjemmesiden  

Totalt ble det levert ut 79 eksemplarer, en til hver av brødrene. 

Av de utleverte fikk vi 34 besvarte tilbake (svarprosent 43). 

Møtestruktur- her var det spørsmål rettet mot hvordan man blir 

møtt når man kommer til logen, møte i logesalen, 

brodermåltidet og hvordan den enkelte bror trives. 

 

Resultatet viser i prosent: 

 

 
I alt vesentlige er over halvparten av de som besvarte fornøyd. 

Fakta i Bergen 
Nikolaikirkeallmenningen 

Planen medførte også 

etablering av tre nye gateløp 

hvorav Rosenkrantz gate 

munner ut i 

Nikolaikirkeallmenningen.  

I 1910 ble den sørlige halvdel 
av allmenningen nedenfor 
Øvregaten hevet 4,5 meter til 
Rosenkrantzgatens nivå. På 
samme tid ble det foran disse 
anlagt en steinkai som var 
både høyere og gikk lenger ut 
i Vågen enn den gamle. Tidlig 
i middelalderen gikk Vågens 
strandlinje minst 100 meter 
lengre inn, til 
Rosenkrantzgaten eller 
nesten til Øvregaten 
Allmenningen har fra 
Magnus Lagabøters bylovs tid 
(1276) navn etter kirken.  

Bergens Privatbank begynte i 
1856 sin virksomhet i 
nummer 4. Holmedalsgården 
ligger på Bryggen på 
allmenningens nordside. 

 

Bryggen deles i to av 
Nikolaikirkeallmenningen 
som går mellom den høye og 
nyere murbebyggelsen til 
høyre og de eldre lavere 
bryggegårdene til venstre. 
Foto fra etter 1910 da halve 
allmenningen ble hevet som 
en rampe til 
Rosenkrantzgates nivå. 

mailto:opro@opro.no
https://no.wikipedia.org/wiki/%C3%98vregaten_(Bergen)
https://no.wikipedia.org/wiki/Magnus_Lagab%C3%B8tes_bylov
https://no.wikipedia.org/wiki/Bergens_Privatbank
https://no.wikipedia.org/wiki/Holmedalsg%C3%A5rden
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Neste, Rekruttering- her tok vi også med hva brødrene mente om 

det å være fadder, og hvordan de ville stille seg til det å 

arrangere fest med partner. 

 

Resultatet viser i prosent: 

 

 
Også her ligger svarene på den positive siden. 

 

Siste, Hjemmesiden- her ville vi også finne ut om brødrene 

besøkte andre loger og om hvor godt de kjente Oddfellowhuset. 

 

Resultatet viser i prosent: 

 

 
 

En fyldigere beskrivelse av resultatene skulle vært presenter på 

møtet 1. april, men dette møtet gikk ut av grunner som vi alle 

kjenner. 

Derfor vil det bli presentasjon av besvarelsen på et av de første 

møtene til høsten. 

For bror Ole-Bjørn Buene og undertegnede 

 

 

Med Broderlig hilsen i    

Vennskap, Kjærlighet og Sannhet 

Steinar Berg Hansen 

Fungerende Eks Overmester 

 

 

 
 

  

Hva Dagene Vet 
 

Råd for Juli: 
 
Den som I juli vil leve godt 
skal skåne maven for het 
mat og skadelig drikke og 
årelat ikke. 
 
Knapp av på søvnen, gå 
ikke I bad, nyt elskov I 
måtelig grad. 
 
Lav av salvie og dill en 
miksture og drikk den som 
en kur. 
 
Hvitløk kan med salvie gå 
an og. Når det friskt 
almindelig vann. 

 
Om det Vår Frue dag (2.7) 
regner ned, da vil regnet 
seg videre strekke og 
fjorten dager deretter. 
 
Hundedagene (23.7) 
kommer med makt, så på 
min sunnhet jeg må gi akt ! 
 
Nå er det godt å bygge hus, 
Å legge grunnvoll og flytte 
hus. 
 
Vokt deg for å ta på deg 
nye klær. 
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.  
 
 
Melding fra redaksjonen. I disse koronatider har vi forandret 
litt på konseptet, denne gangen kommer avisen kun ut som 
PDF og ikke i trykket utgave. Det er kun dem som ikke har e-
post i vår egen Loge som får den som brev. Alle herrelogene i 
Bergen har fått tilbud om å sende inn innlegg. Det er noen 
som har takket ja til dette. Vi har også fått fra NOFA Vestland, 
en bror i vår vennskapsloge i Sverige, Nevnd for Omsorg og 
fungerende eks Overmester til å bidra med innlegg. Dette 
setter Redaksjonen stor pris på. Takk til alle som har bidratt i 
denne utgaven av «De Syv Fjelde»-avisen. 
 
       

Gjør mot andre, det du vil at andre skal gjøre mot deg. 

 
 
 
 
 
 

Logens 
Kontaktpersoner 
 
OM John-Erik Stigen 
Tlf. 932 39 842 
E-post:  of4om@oddfellow.no 
 
UM Thore Gaard Olaussen 
Tlf.  917 31 416 
E-post: of4um@oddfellow.no 
 
Sekr. Ole-Bjørn Buene 
Tlf.  480 27 838 
E-post: of4sekr@odd fellow.no 
 

Herold Finn D Kristiansen 
Tlf.  917 01 202 
E-post: of4her@odd fellow.no 
 
 

 
 

 

Har du noe å forebringe til 

andre brødre. Så send det inn til 

redaksjonen, innen en måned 

før utgivelse.  

 

Redaktør 
Ole-Bjørn Buene 
E-post: 
buene.ole.bj@gmail.com 
 

 

mailto:of4um@oddfellow.no
mailto:buene.ole.bj@gmail.com

